
 
 
Verslag beeldvormende raad t.b.v. 7 december 2017 
 
Geachte raadsleden, 
 
Hierbij een overzicht van het afgelopen jaar betreffende de activiteiten en gebeurtenissen 
inzake DOS. 
 
Multiculturele middag 
Zondagmiddag 24 september jl. was de jaarlijkse multiculturele middag in het Brewinc. 
Het was een mooie zonnige dag, koopzondag dus genoeg reuring om belangstellenden naar 
binnen te krijgen. 
Het werd een drukbezochte middag. Wij nodigden de kinderen uit om een muurschildering 
te verven en als beloning kregen ze ons vogeltje mee. 
Op deze manier proberen wij ieder jaar ons gezicht te laten zien en mensen bekender te 
maken met DOS. 
 
Van 23 september tot 2 oktober jl. zijn Jan Smit, Monic Schaapveld en Vera Buddingh op 
werkbezoek geweest in La Libertad. 
Zowel DOS als La Libertad heeft geen banden meer met de landelijke organisatie LBSNN. 
Deze landelijke organisatie had geen toegevoegde waarde meer voor ons beide.  
LBSNN blijft wel bestaan. 
Wij blijven uiteraard samenwerken met FC Juntos, want zij zijn ons verlengstuk in La 
Libertad. FC Juntos heeft een nieuw bestuur en daar zijn wij heel blij mee. DOS wil graag op 
de hoogte gebracht worden van wie wat doet bij de commissies. Nieuwe projecten gaan 
altijd via FC Juntos. Er is geen geld meer voor grote projecten. De commissies moeten 
aangeven voor welke kleine projecten ondersteuning van DOS gewenst is en dat kan tot 
2019. 
 
Doetinchemse Mbo-scholen voor uitwisseling 
DOS vertelt dat 3 scholen in Doetinchem hebben gevraagd of FC Juntos de komst van 
studenten wil coördineren. Het gaat om de opleidingen zorg, toerisme en veeteelt. De 
leerlingen van het MBO zijn erg praktisch.  
Zorg (Nederland) is vergelijkbaar met de universitaire opleiding sociaal werk in Nicaragua. Er 
kan bijvoorbeeld stage gelopen worden in het bejaardentehuis en ze aan een student sociaal 
werk (opleiding is in Juigalpa die veel studenten uit La Libertad volgen) koppelen, die dan 
samen een afstudeerproject doen.  



Een student toerisme zou meer gekoppeld moeten worden aan iemand van de gemeente en 
aan het stroomgebiedcomité. In Juigalpa  gebeurt meer, daar zijn al een aantal 
reisbureautjes.  
Ook zijn er boeren die aan agrotoerisme willen doen. De gemeente heeft plannen voor een 
natuurlijk park, een student zou hierbij kunnen helpen 
Roger heeft eerst landbouw gedaan en is nu bezig met de opleiding técnico veterinario. Een 
leerling kan ook gekoppeld worden aan een student veterinario hier. Ze hebben thuis vaak 
een boerenbedrijf waarbij ze praktisch werk kunnen doen.  
FC Juntos gaat nu een plan uitwerken en DOS gaat naar de scholen in Doetinchem. Voor het 
zover is gaat er nog veel tijd overheen want de studenten in Nederland moeten zich goed 
kunnen voorbereiden. We schatten in dat het om 2 leerlingen per opleiding gaat. Virtueel 
contact met het Groen Lyceum is moeilijk want er is geen computerlokaal op de middelbare 
school hier, maar het kan wel vanaf een eigen computer of vanuit het Casa de la hermandad 
(dorpshuis). 
 
Asilo (‘bejaardentehuis’) 
Financieel plaatje asilo: Er zit (waarschijnlijk) genoeg in kas om asilo af te bouwen. Padre 
heeft een aantal ideeën om het asilo te laten participeren in La Libertad. 

 Verkoop van medicijnen in het asilo;  

 Maaltijden voor ouderen;   

 Openbare instelling erbij betrekken; 

 Regionale katholieke universiteit (studierichting sociaal werk, stage);  

 Materialen (rolstoelen en bedden);  

 Dokter en verpleegkundige (24-uurs opvang).   
Er komt selectie op gasten i.v.m. beperkte opvang. Selectie zal plaatsvinden op grond van 
fysieke conditie en gebrek aan familie die voor de oudere kan zorgen.  
 
Culturele commissie 
Deze commissie is opgericht om FC Juntos te ondersteunen, de cultuur te ondersteunen en 
om de ruimte van de Casa de la hermandad beter te benutten.  
Elke werkdag worden er Zumbalessen gegeven en van maandag tot donderdag folklore 
lessen voor kinderen. Deelnemers betalen een symbolisch bedrag en de contributie 
gaat in de kas van FC Juntos. Vrijwilligers geven les. Publiciteit richting scholen gaat via 
sociale media en lokale televisiezender. 
 
Er is behoefte aan een minigymnasium (fitness!) omdat de fitnessschool hier voor vrouwen 
niet toegankelijk is. Men denkt aan een loopband, gewichten en een hometrainer.  
Ook hier is er behoefte aan uitbreiding van de ruimte.  
DOS geeft hierin aan bestaande ruimtes intensiever te gebruiken. Bijvoorbeeld: Casa de la 
Hermandad elke dag als een soort dorpshuis te gebruiken. 
 
Huizenbouw 
De woningcommissie bestaat uit begunstigden van de laatste fase.  De beslissingen over 
woningen worden genomen in het bestuur van FC Juntos. Er wordt getracht een 
woningbouwcommissie op te zetten. Dit om een beter systeem en check te hebben op de 
betalingen van de huurders. En waar zo nodig pressie gebruikt kan worden. Het 
debiteurenbeheer wordt aangescherpt. 



Voor het zesde huis van de laatste fase is de begunstigde al bekend. Voor de daarna met 
eigen middelen te bouwen woningen staan er 3 goedgekeurde nieuwe bewoners op de 
wachtlijst. 
Dit was een kleine greep uit de overvolle agenda van het werkbezoek aan La Libertad.  
 
Filmhuis 
In de pauze en na afloop van de film kunt u genieten van overheerlijke Nicaraguaanse hapjes 
en drankjes! Verzorgd door Samen Doetinchem en DOS. 
        

    Film - Filmavond Nicaragua: La Yuma   

    

Rebels meisje droomt er van bokser te worden. Uit het Nicaragua van 

partnerstad La Libertad. Ism DOS Doetinchem, met inleiding over 

Nicaragua en lokale lekkernijen 

  

do 16 nov 20.00 | Spaans gesproken, Engels ondertiteld 

  

 

  

 

Op donderdag 16 november jl. had u allen een uitnodiging gekregen om La Yuma bij te 
wonen. Met een korte impressie van het reisverslag en met het tonen van de film kon men 
weer een stukje proeven van de Nicaraguaanse cultuur. 
De hoofdrolspeelster probeerde los te komen aan de armoede en onzekerheid. Dat deed ze 
niet alleen voor haarzelf, maar ze nam haar jongere zus en broer onder haar hoede. Op zoek 
naar een betere toekomst met werk en een veiligere omgeving.  
En ze gingen samen op reis ….. 
 

Tot zover 2017. Dank voor uw aandacht. 
 
Namens DOS,  
CDA Raadslid, Cathy Bouwens 

http://www.gruitpoort.nl/nl-openlink.html?linkid=5474&version=2&id=1223348&code=ed348d59326419d383ffb06e569141c1

